
Zápis

ze 3. schůze 

výboru pro sociální politiku

konané dne 5. října  2006 

Schůzi výboru zahájil ve 14.10 hod. předseda výboru Zdeněk Škromach.  Upozornil, že

program byl schválen na 2. schůzi výboru. K programu nebyly žádné připomínky.

K prvnímu bodu Státní závěrečný účet pro rok 2005 – kapitola 313 přivítal 1. náměstka

Miroslava Jeníka. Zároveň požádal zpravodaje posl. Hovorku, aby zaujal místo zpravodaje.

První náměstek M. Janík seznámil poslance s rámcovými údaji  kapitoly Ministerstva

práce a sociálních věcí. Informoval poslance o skutečnosti, že celková výše příjmů byla 304

236 004 tis. a ve výši výdajů 337 895 398 tis. Kč. Podrobně seznámil poslance se skladbou

v rozpočtu  i  s výsledky  výběru  pojistného.  Ve výběru  pojistného  dosahuje  Česká  správa

úspěšnosti 99,9 %, což je unikátní výsledek.

Ve své odůvodňovací zprávě zmínil rovněž nové tituly, které Česká správa sociálního

zabezpečení začala vyplácet ze zákona odškodnění odvlečených do táborů a další.

Zpravodaj  výboru  posl.  Hovorka  zmínil  výčet  nárůstu  státního  rozpočtu  a  jeho

rozklíčování. 

V obecné rozpravě vystoupil posl. Opálka, který zmínil především výběr pojistného na

důchody, kdy je vybírána vyšší částka, prostředky končí ve státním rozpočtu. 

Posl. Mertinová zmínila oblast čerpání ESF, kde je sice velké množství žádostí, ale malé

množství je skutečně kvalitních. 

Posl. Levá se dotázala na stav rezervního fondu. 

Posl.  Kafka uvedl,  že  podle makroekonomických  údajů  důchody mají  převýběr  o 9

mld.,  nemocenská o 10 mld.,  výběr zaměstnanosti  4,3 mld. Vše se stává součástí  státního

rozpočtu.Ve své  řeči  rovněž  zmínil,  skutečnost,  že  by  bylo  vhodné  uspořádat  ve  výboru

prezentaci výsledků VÚPSV. Rovněž zmínil, že velký počet alokovaných prostředků v okrese

Hodonín na úřad práce.

Dále vystoupil posl. Hovorka, Laudát s dotazem na poměr důchodu k hrubé mzdě. 

Posl.  Krajíček  uvedl,  že  rozpočet  se  projednává  hrubě  po  termínu,  tuto  skutečnost

zmínil i Nejvyšší kontrolní úřad. Při vyhodnocení chybí vhodné komentáře.

Během  projednávání  výbor  navštívil  ministr  práce  a  sociálních  věcí  Petr  Nečas.

Vysvětlil pozdní projednání ve výboru skutečností volebního roku 2006. Podle statistických

výdajů  deficit  vzrostl  z  2,9  %  na  3,16  %  hrubého  domácího  produktu.  Zmínil  rovněž
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problematiku ESF, kde implementační procedura je příliš složitá a činí překážky pro uplatnění

v těchto programech. 

Náměstek Jeník zmínil stav rezervního fondu ve stavu 6 mld. Kč. 

Dále vystoupil ředitel Myšička, který se zmínil o některých podrobnostech v programu,

rovněž  přivítal  možnost,  aby  VÚPSV  prezentoval  svoje  výsledky  a  svoji  organizační

strukturu.

Dále byla diskutována i souvislost mezi rovnou daní a vysokým výběrem České správy

sociálního zabezpečení, kterou spojil ministr P. Nečas.

Na závěr projednávání tohoto bodu bylo předloženo  usnesení č. 10, ve kterém výbor

souhlasí se Státním závěrečným účtem pro rok 2005 – kapitola 313 MPSV, ve výši příjmů 304

236 004 tis. a ve výši výdajů 337 895 398 tis. Kč.

Pro usnesení se vyslovilo 14 poslanců, jeden se zdržel. O usnesení hlasovali poslanci:

Hovorka, Levá, Petrů, Mertinová, Čurdová, Dimitrov, Lesenská, Opálka, Škromach, Kafka,

Molendová, Filipi, Špika, Laudát, Krajíček.

Po krátké přestávce následovala Informace ministra práce a sociálních věcí o aktuální

situaci přípravy zákonů v gesci MPSV účinných k 1. lednu 2007 (zákon o nemocenském,

zákon o hmotné nouzi,  zákon o životním minimu,  zákon o sociálních službách) a dalších

záměrech MPSV pro rok 2007. K tomuto bodu předseda výboru přivítal  ministra  práce a

sociálních Petra Nečase, který v úvodu představil Petra Šimerku v pozici státního tajemníka,

ačkoliv je odložen zákon o sociálních službách, Ministerstvo práce a sociálních věcí tento

model aplikuje.

Ministr předal slovo svým náměstkům. Jako první vystoupil náměstek Marian Hošek,

který informoval  o stavu zákona o sociálních službách, který je dlouhodobě připravovaný

k implementaci.  V současné  době  se  připravuje  vyhláška  standardů  kvality.  Bude

projednávána v legislativní radě vlády. Rovněž bude projednáváno nařízení vlády pro dotační

podmínky  krajům.  Platnost  se  předpokládá  až  od  r.  2008,  v roce  2007  se  pojede  podle

současné  právní  úpravy.  Připravují  se  rovněž  regionální  konference  pro  poskytovatele.

Aplikace tohoto zákona si v r. 2007 vyžádá 2 mld. Kč ze státního rozpočtu.

Nám.  Šimerka  se  zmínil  o  návrhu  zákona  o  nemocenském  pojištění,  který  byl

projednáván na 2. schůzi výboru, tudíž poslanci znají současný stav.

V obecné rozpravě byl dotaz na zákon o sociálních službách, kde některé penziony pro

důchodce  jsou  tlačeny  k institucionální  změně.  Tuto  skutečnost  potvrdil  i  ředitel  Žárský,

zákon o sociálních službách nezná typ zařízení  typu penzion pro důchodce,  proto dochází

k přeregistraci na dům s pečovatelskou službou.
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Posl.  Laudát  vznesl  dotaz  zda  existuje  nějaký  projekt  pro  lidi,  kteří  končí  v rukou

exekutorů.  Tento  stav  je  v poslední  době  vážný  vzhledem  k neúměrnému  zadlužování

některých vrstev obyvatelstva.

Nám. Hošek uvedl, že prevence je řešení obětí exekucí probíhá v rámci terénních služeb

se spoluprací Ministerstvem vnitra. Půjde o poměrně rozsáhlý program, který bude částečně

hrazen i z Evropského sociálního fondu.

Na závěr projednávání tohoto bodu navrhl předseda výboru Z. Škromach usnesení, ve

kterém výbor  bere  na  vědomí  zprávu  o  aktuální  situaci  v resortu.  Pro  usnesení  č.  11 se

vyslovilo 13 poslanců, návrh byl přijat. O usnesení hlasovali poslanci: Hovorka, Levá, Petrů,

Mertinová,  Čurdová,  Dimitrov,  Lesenská,  Opálka,  Škromach,  Kafka,  Molendová,  Filipi,

Špika, Laudát, Krajíček.

Dalším projednávaným bodem byla volba členů, předsedů a místopředsedů podvýborů.

Jako první byl projednáván podvýbor pro zdravotně postižené a sociálně vyloučené skupiny.

Za  členy  výboru  byli  schváleni  poslanci:  Levá,  Čurdová,  Krajíček,  Schwippel,  Carbol,

Páralová,  Petrů,  Molendová.  Pro  toto  složení  se  vyslovilo  13  poslanců.  Pro  zvolení

předsedkyně  výboru  posl.  Molendové  se  vyslovilo  12  poslanců  pro,  jeden  se  zdržel.  Pro

místopředsedu podvýboru posl. Petrů se vyslovilo 12 poslanců , jeden se zdržel. K tomuto

bodu  bylo  přijato  usnesení  č.  12.  O  usnesení  hlasovali  poslanci:  Hovorka,  Levá,  Petrů,

Mertinová,  Čurdová,  Dimitrov,  Lesenská,  Opálka,  Škromach,  Kafka,  Molendová,  Filipi,

Špika, Laudát, Krajíček.

Dále byli zvoleni členové podvýboru pro investice v sociální oblasti. Zde byli zvoleni

poslanci:Lesenská, Filipi, Mertinová, Opálka, Hovorka, Krajíček, Dimitrov, Špika. Pro tyto

členy se vyslovilo 13 poslanců, pro předsedkyni podvýboru posl. Lesenskou se vyslovilo 12

poslanců, jeden proti, pro místopředsedkyni podvýboru posl. Filipi se vyslovilo 12 poslanců,

jeden se zdržel. K tomuto bodu bylo přijato  usnesení č. 13. O usnesení hlasovali poslanci:

Hovorka, Levá, Petrů, Mertinová, Čurdová, Dimitrov, Lesenská, Opálka, Škromach, Kafka,

Molendová, Filipi, Špika, Laudát, Krajíček.

Posledním projednávaným podvýborem byl podvýbor pro důchodovou reformu. Zde

byli  zvoleni  členové:  Opálka,  Hovorka,  Grospič,  Páralová,  Škromach,  Dimitrov,  Laudát,

Kafka,  Čurdová.  Pro  tento  podvýbor  se  vyslovilo  12  poslanců,  jeden  poslanec  se  zdržel.

K tomuto  bodu bylo  přijato  usnesení  č.  14,  pro které  hlasovali  poslanci:  Hovorka,  Levá,

Petrů,  Mertinová,  Čurdová,  Dimitrov,  Lesenská,  Opálka,  Škromach,  Kafka,  Molendová,

Filipi,  Špika,  Laudát,  Krajíček.  V tomto  podvýboru  nebyl  dosud  zvolen  předseda  ani

místopředseda podvýboru.
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Dalším  projednávaným  bodem  bylo  usnesení  č.  15,  kterým  se  schvaluje  návrh

zahraničních aktivit výboru pro sociální politiku na 1. pololetí 2007. Předseda výboru navrhl

plán přijetí pro tyto země: Slovensko, Bulharsko, Finsko a Čína a doporučil vyslání delegace

výboru  pro  sociální  politiku  do  zemí:  Maďarsko,  Dánsko,  Litva,  Lotyšsko,  Estonsko  a

Španělsko. Pro tento návrh se vyslovilo 13 poslanců, návrh byl přijat.

Ve  Sdělení  předsedy  předseda  informoval  o  složce  „Informandum“,  ve  které  je

poslancům  dáno  na  vědomí  některé  důležité  okolnosti.  Tato  složka  bude  pravidelně

aktualizována.  V případě,  že  některé  věci  budou  rozeslány  e-mailem  poslancům,  bude

zmíněno  ve  složce  „Informandum“.  Rovněž  byli  poslanci  informováni  o  vzniklých

podvýborech, do kterých se mohou libovolně hlásit.

V bodě Různé informoval předseda výboru o úmyslu uspořádat výjezdní zasedání do

jihomoravské  oblasti.  Pro  tento  záměr  se  vyslovilo  8  poslanců.  Bylo  doporučeno,  aby

výjezdní zasedání, pokud se bude konat, proběhlo ve dnech 8. a 9. listopadu.

V bodě Návrh termínu a pořadu 4. schůze výboru bylo schváleno  usnesení č. 16, ve

kterém  se  zmocňuje  předseda  k  tomu,  aby  svolal  schůzi  výboru  po  projednání

s místopředsedy výboru. Pro usnesení se vyslovilo 13 poslanců. Návrh usnesení byl přijat. O

usnesení hlasovali poslanci: Hovorka, Levá, Petrů, Mertinová, Čurdová, Dimitrov, Lesenská,

Opálka, Škromach, Kafka, Molendová, Filipi, Špika, Laudát, Krajíček.

Schůze výboru byla zakončena v 16.10 hod.

Zaznamenal: Antonín Papoušek

Ivana Levá, v.r. Zdeněk Škromach, v.r.

ověřovatelka výboru předseda výboru
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